
 

 

MEMORANDUM 

FAUNABELEID EN BEHEER, VRAGEN OVER 
WEIDEVOGELSTAND EN VOSSENBEHEER. 

1 van 1 

DATUM 31-05‑2023 

VAN Gedeputeerde Mirjam Sterk  

AAN Commissie Ruimte, Groen, Water en Wonen (RGW) 

 

 

 

 

 

In de vergadering van de commissie RGW van 17 mei jl. zijn vanuit uw midden bij de rondvraag enkele vragen 

gesteld, waarvan ik u heb toegezegd deze schriftelijk te beantwoorden:  

 

1. PvdA/PvdD: Hebben we goed zicht op de dynamiek van het vogelbestand? 

2. SGP: Onderzoeken of aansluiten bij onderzoek uit Estland waar met live locatie onderzoek wordt gedaan 

naar broeden op de grond en bejaging?  

 

Ad1)  

Met betrekking tot het verloop van de weidevogelstand hebben we een redelijk goed beeld. Dit omdat er ongeveer 

elke 3 jaar weidevogelinventarisaties worden uitgevoerd in opdracht van de provincie Utrecht (2014, 2016, 2019, 

2021). De rapporten zijn hiervan beschikbaar (het linkje in het jaartal).  

De monitoring van predatoren en trends van hun ontwikkeling is minder structureel gemonitord. Ad hoc vindt 

onderzoek plaats, zoals het onderzoek uit Eemland uit 2020, waaruit bleek dat hermelijn de grootste predator was. 

In dat jaar vond vossenafschot plaats, en was vossenpredatie zeer laag. Per locatie en per jaar zal het 

predatiepercentage per predator verschillen. Hierbij past wel de kanttekening dat monitoring en de inhoud van 

onderzoeken de laatste tijd steeds vaker door gerechtelijke uitspraken worden ingegeven. Zoals bijvoorbeeld 

complexe onderzoeken die een totaalbeeld van de predatoren moeten geven in de mate waarin zij bijdragen op het 

groot komen van weidevogelkuikens. De vraag is natuurlijk of dat wel mogelijk is, het echt gaat helpen en of het 

technisch uitvoerbaar en financieel haalbaar is. In het Interim Omgevingsprogramma Faunabeleid en Monitoring 

komt dit onderwerp terug. In het najaar van 2023 is er gelegenheid om hier in de commissie RGW verder over te 

spreken.  

Ad2) 

Ik heb het onderzoek van Estland bekeken. De verwachting is echter dat aansluiten bij onderzoeken uit Estland niet 

zinvol is en niet zal bijdragen aan houdbare beschikkingen. De situatie is daar niet vergelijkbaar met Nederland en 

daarom zijn de onderzoeksresultaten niet één op één te vertalen naar de Nederlandse situatie. Het landschap is 

echt anders dan hier en de soortensamenstelling qua prooi (bonte strandlopers en kemphanen) en roofdier 

(wasbeerhond, vos en goudjakhals) ook. Beter is het de aandacht te richten op lokaal onderzoek met relevante 

soorten of onderzoek in vergelijkbare gebieden in Nederland. 

 

https://stats.sovon.nl/pub/publicatie/17794
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Ruimte-Groen-en-Water/2020/13-mei/13:00/2020RGW77-02-Rapport-Weidevogels-in-de-provincie-Utrecht-2019.pdf
https://www.provincie-utrecht.nl/sites/default/files/2021-01/utrechts_actieplan_weidevogels.pdf
https://www.faunabeheereenheid.nl/Portals/16/Publicaties/Onderzoek/Verslag%20onderzoek%20met%20behulp%20van%20Wildcamera%20Eemland.pdf?ver=2021-01-07-120452-937

